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  ABSTRACT 

The study examines the reality of the investigative reports in Al-Jazeera TV channel, 

through two of the most important investigative programs adopted by the channel within 

its schedule, namely the "Top Secret" program and "What is hidden is greater", the purpose 

of those two programs is to reveal many stories that were previousely untold or kept under 

secrecy. 

The student presented this research according to a set of sub-questions that were utilized 

in preparing the applied analytical study, those were divided into questions of form and 

questions of content.  

Th main objective of this study is to have an understanding of the reality of 

investigative reports in Al Jazeera TV channel by trying to analyze two time-spaced 

investigative programs in order to demonstrate the extent of the development in 

investigative inquiries in Al Jazeera TV over two decades, and also draw the attention of 

students and researchers interested in Investigative journalism and investigative methods as 

to clarify vision on this topic. 

The sample of the study consisted of 12 episodes of the two programs. This study being 

a descriptive one,  it relied on the survey method using the content analysis methodology.  

In the theoretical framework of this research, the student sought to identify the concept 

of investigative journalism, its emergence and development, in addition to the concept of 

investigative inquiries and the most important investigative programs as well as the 

relation between Investigative journalismand social responsibility in the light of the study's 

perspective.  

Through the analytical study, the student reached the following results:  

- Al-Jazeera relies on many investigative programs that broadcast in-depth investigative 

reports in which some hidden facts are revealed, using different methods and with 

tremendous technological development, looking in depth to serious issues.  

- By analyzing the study sample for the two programs under study, the results confirmed 

that the investigations contained in them are directed towards topics that carry ambiguity 

and conflict to reveal cases of corruption and the corrupt with tangible evidence, while 

addressing various topics of the existing chaos and illegal practices in government 

departments. 
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Résumé 

L'étude examine la réalité des enquêtes d'investigation à la chaîne de télévision Al-

Jazeera à travers les deux programmes d'enquête les plus importants adoptés par la chaîne 

au sein de sa carte de programmes, à savoir : "Top Secret" et "Ce qui est caché plus grand " 

dont le but essentiel est de révéler des faits qui sont restés secrets. 

L'étudiante a présenté cette recherche selon un ensemble de sous-questions qui l’ont 

aidé à préparer l'étude analytique appliquée, divisée en questions de forme et questions de 

fond.  

Cette étude vise à atteindre un objectif principal, qui est de dresser un portrait de la 

réalité des enquêtes d'investigation à Al Jazeera en essayant d'analyser deux programmes 

d'enquête espacés dans le temps afin de démontrer l'ampleur du développement des 

enquêtes d'investigation à Al Jazeera au cours de deux décennies ainsi que d’attirer 

l'attention des étudiants et des chercheurs intéressés par le journalisme d’investigation et 

les méthodes d'investigation en essayant de clarifier la vision sur ce sujet. 

L'échantillon de l'étude était composé de 12 épisodes des deux programmes. Cette étude 

étant descriptive, la méthodologie utilisées’est basée sur l’analyse du contenu. 

Dans la aprtie théorique de cette recherche, l'étudiant a cherché à décrire le concept de 

journalisme d'investigation, son émergence et son développement, en plus du concept 

d'enquêtes d'investigation et des programmes d'investigation les plus importants, en 

essayant de mettre l’accent sur le journalisme d’investigation  et sa relation avec la 

responsabilité sociale à la lumière de la perspective de l'étude.  

Grâce à l'étude analytique, l'étudiant a tiré les conclusions suivantes: 

- Al-Jazeera s'appuie sur de nombreux programmes d'investigation qui diffusent des 

enquêtes d'investigation approfondies dans lesquelles des faits cachés sont révélés, en 

utilisant différentes méthodes et avec un développement technologique considérable, en 

examinant en profondeur des problèmes sérieux. - En analysant l'échantillon d'étude pour 

les deux programmes étudiès, il a été confirmé que les enquêtes qu'ils contiennent sont 

orientées vers des sujets porteurs d'ambiguïté et de conflit pour révéler des cas de 

corruption avec des preuves tangibles, tout en abordant divers sujets décrivant le chaos et 

et les pratiques illégales dans les structures de gouvernements.  
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